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Den færdige rapport fra Kulturministeriet om forskningsbibliote-
kernes fremtid nåede ikke at blive klar til årets første nummer af 
REVY. Den udkom efter deadline i februar. Men nu foreligger den.

Tidligere har vi måtte forholde os til et udkast, det som i hvert fald florere-
de på mit arbejdssted i december . 

De 3 anbefalinger fra rapporten:
• DEFF nedlægges og al licensforhandling foregår via  
 Det Kgl . Bibliotek
• Et fælles bibliotekssystem for forskningsbibliotekerne
• En ny logistisk model for håndtering af fysiske samlinger  
 på tværs af bibliotekerne .

Som tilbud tiltænkes Det Kgl . Bibliotek en service-rolle i forhold til andre 
biblioteker omkring indkøb og klargøring af materialer . Ligesom en generel 
fokus mod Open Science og Data Management anbefales, dvs . biblioteket 
skal finde sine roller .

Alt sammen i virkeligheden meget godt . På et stykke papir og som hen-
sigtserklæringer . Men hvad med virkeligheden?

DEFF er allerede ved at blive sluset ind i Det Kgl . Bibliotek - det er et 
checkmark . Den lå lige til højrebenet . Nu skal der så findes en ny struktur 
omkring fremtidig forvaltning og licensforhandling . Det afventer vi .

Et fælles bibliotekssystem og en mere ”brugervenlig” tilgang til de fysiske 
samlinger på tværs er begge stadig et stykke ude i fremtiden . Det vil gran-
giveligt være en del følelser involveret, særligt omkring bibliotekssystemet . 
Samtidig står det vel også soleklart, at hvis man ikke formår at skabe en 
holdbar pendant til vores største konkurrent Google Search, set fra bruger-
nes side, så bliver det et meget langt og udsigtsløst arbejde . 

Et bibliotekssystem skal kunne noget mere, og det kan de også allerede . 
Det skriver jeg til enhver tid under på som informationsspecialist . Men de 
skal også udstråle enkelhed og imødekommenhed for brugeren . Der vil 
stadig være meget at hente på den front .

En ting er jeg ganske overbevist om . Med eller uden rapportens anbefalin-
ger . Det bliver en svær fremtid . Engang havde vi en socialdemokratisk kul-
turminister, der mere eller mindre indlejrede sig i Det Kgl . Bibliotek . Nu har 
vi en profileret ordfører fra samme parti, der mener at biblioteker er elitens 
kulturprojekt . Samme ordfører aner formodentlig ikke, hvad et forsknings-
bibliotek er .

Det bliver op ad bakke, venner!

Det er datadisciplin 

der ska’ til

det er fremtid & sted 

der står på spil

så hvis det at være 

noget er det du vil  

så spil med


